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عضو شوراى شهر مشهد با تبيين سرفصل 
الزامات توســعه يادگيــرى، اظهار كرد: 
مديران محلى و منطقه اى درك كرده اند 
كه آينده موفق تر به توسعه سرمايه انسانى 
و اجتماعى و شهروندان آگاه وابسته است 
و كليد آن «توسعه يادگيرى» اســت؛ اين به معنى القاى 
عادت يادگيرى تا جاى ممكن به شــهروندان و تقويتشان 
براى اتحاد در ســاختن اجتماعاتشــان به عنوان جامعه 

يادگيرنده است.
به گزارش  شــهرآرا، شــهناز رمارم در ابتداى نطق پيش 
از دستور جلسه علنى شــوراى، ضمن گراميداشت ياد و 
خاطره 13آبان، بر لزوم مقابله با استكبار جهانى و آمريكا 

تأكيد كرد.
وى با اشــاره به الزامات يادگيرى «چگونــه يادگرفتن» و 
چگونگى تبديل «يادگيرى» به دارايى عمده شهر، تصريح 
كرد: يادگيرى تنها آنچه ما در مدرسه ياد مى گيريم نيست، 
بلكه آن چيزى است كه ما در كل زندگى كارى مان بايد ياد 
بگيريم. شهر يادگيرنده تلاش مى كند راه حل هاى محلى  را 
براى چالش محلى فراهم كند .در شهر يادگيرنده، در اين 
ابعاد اتفاقات جديد مى افتد: الف-محتوا؛ برخى موضوع هاى 
خاص (علاوه بر موضوع هاى متعارف) نيز در دســتوركار 
قرار مى گيرد، مانند بلوغ و مســئوليت پذيرى شهروندان، 
زندگى جمعى و شــهروندى، مشاركت و شهروندى فعال، 
توجه به منافع جمعى در قبال منافع شخصى، كسب دانش 
مفيد براى زندگى اجتماعى بهتر، مشترى گرايى. ب-اين 
ويژگى ها بر همه يادگيرى هاى شهرهاى يادگيرنده سايه 
مى افكند؛ يادگيرى مادام العمر، يادگيرى نحوه بسيج همه 
منابع اجتماع براى يادگيرى (عمومى، داوطلبانه، رسمى 
و...)، اســتفاده از يادگيرى به عنوان روشــى براى ترغيب 
انســجام اجتماعى و...، مطرح شــدن دانش و يادگيرى 
به عنوان دارايى عمده شــهر، فراهم كردن اين امكان براى 
شــهروندان كه هركجا و هر زمانى يــاد بگيرند (در مترو، 

پارك، خيابان، مركز خريد و...)
وى با اشاره به اينكه ايجاد يادگيرى مادام العمر نيازمند رشد 
شبكه هاى شــهروندان يادگيرنده است كه همه نهادهاى 
اداره كننده نيز درباره آن مســئوليت دارند، گفت: شهرها 

و مناطق يادگيرنده محقق نمى شــود، مگر اينكه شوراها، 
مدرس ها، مديران، كاركنان شــهرى، كاركنان اجتماعى، 
رهبران، ذى نفعان و تعداد زيادى از شهروندان، تمايلشان 
به موفقيــت را اعلام كنند؛ آن هــا مى توانند فقط ذى نفع 
نباشند، بلكه اداره كننده باشند. اجزاى شهرهاى يادگيرنده 
نيز شامل مدرسه، دانشگاه و شهردارى هستند. شهرهاى 
يادگيرنــده مدارس را بــراى اندازه گيرى عملكردشــان 
به عنوان ســازمان يادگيرنده در حدود منطقه يادگيرنده 
توانا مى سازند. دانشگاه ها مى توانند مجرايى براى ارتباط 
با ســاير نقاط در ابعاد ملى و بين المللــى و ارائه ايده ها از 
آن طريق باشــند و از طريق درگيركردن افراد مى توانند 
دانش و ديدگاه هاى جديد را به همه اجتماع منتشر كنند. 
درباره شــهردارى ها نيز نياز اســت همه سياست گذاران 
و متخصصان در شــهرها و مناطق به شــكلى حساس در 
فرايند تغيير درگير شــوند و درنهايت همه شهروندان را 
از طريق مشــاوره در همه مراحل و در همه ســطوح، در 
جريان آن قرار دهند و اين شــامل برنامه  عظيم آموزشى 
براى همه فعالان در شــهرها و مناطق و درج موضوع هاى 
شــهر يادگيرنــده در همه برنامه هاى توســعه مســتمر 

است.
وى در توصيف نقش حكومت هاى محلى (شــهردارى ها) 
در شهر يادگيرنده، تصريح كرد: شهردارى نقش رهبرى، 
هماهنگى، توســعه راهبــردى، تخصيص منابع شــهر يا 
منطقه را به عنوان ســازمانى يادگيرنــده دارد، همچنين 
پشــتيبانى از يادگيرندگى و بازاريابى شــهر يادگيرنده، 
حذف موانع، بســيج ذى نفعان، ايجاد فرهنگ يادگيرى، 
شهروندى فعال، انجام پژوهش، ايجاد مسئوليت جهانى و 
فراهم كردن دسترسى براى همه را برعهده دارد. حكومت 
محلى (شهردارى) براى تحقق شــهر يادگيرنده ابتدا بايد 
برنامه ها و ر اهبردهايى براى تشــويق ايجاد ارزش، رشــد 
شخصى و انســجام اجتماعى از طريق توسعه توانايى هاى 
انسانى همه شهروندان تدوين كند، بنابراين بايد نيازهاى 
يادگيــرى محلى را از طريق مشــاركت شناســايى كند. 
همچنين از نقاط قوت روابط نهادى و اجتماعى براى ايجاد 
تغيير فرهنگى در درك ارزش يادگيرى انســانى استفاده

  كند. 

لايحه ماليات بــر ارزش افزوده به عنوان   
لايحه اى كه اختيارات شورا را محدود 
كرده است، موضوعى بود كه نايب رئيس 
شوراى شهر  از آن انتقادكرد؛ لايحه اى 
كه به گفته حميدرضا موحدى زاده اگر 
در كميسيون اقتصادى مجلس به تصويب برسد، به دليل 
اينكه موضــوع عوارض هاى شــهرى را تحت تأثير قرار 
مى دهد، شهردارى ها را در حوزه مديريت با چالش روبه رو 

خواهد كرد.
به گزارش شهرآرا،  وى كه در غياب محمدرضا حيدرى، 
سكان دار اداره جلسه علنى شــوراى شهر بود، با اشاره به 
موضوع لايحه ماليات بر ارزش افــزوده، گفت: مفاد اين 
لايحه به گونه اى است كه سبب كاهش اختيارات شوراها 
و كمترشدن محدوده هاى قانون گذارى اين نهاد مردمى 
مى شود. چنانچه اين لايحه به تصويب برسد، قانون گذارى 
شوراها و اختيارات آنان در وضع عوارض محدود خواهد 
شد.وى به موضوع اداره شهرها با عوارض نيز اشاره كرد و 
ادامه داد: سال هاست كه شهردارى ها شهرها را براساس 
عوارض شهرى اداره مى كنند، اما اكنون مجلس شوراى 
اسلامى قرار است اين قيد را براى شهردارى ها قائل شود 
كه از اين پس و در صورت تصويب لايحه ياد شــده، بايد 
تمام شوراها مصوبات مربوط به عوارض را براى تأييد به 

مركز بفرستند كه اين كار غيرمنطقى است.
نايب رئيس شوراى شهر مشهد ادامه داد: سؤال اينجاست 
كه شهردارى از بودجه دولتى بهره مند نيست، چگونه بايد 
يك شهر و امور آن را اداره كند؟ اگر اختيار وضع عوارض 
را از شوراى شهر بگيرند و از سوى ديگر بودجه دولتى هم 
ندهند، شهردارى ها هزينه اداره شهر و خدمات را چگونه 
تأمين كنند؟ اكنون هزينه اســتفاده از يك سفر درون 
شهرى با مترو 3هزار تومان است كه مردم يك سوم آن را 
مى پردازند. 2هزار تومان باقى مانده را شهردارى ها از چه 

محلى بايد تأمين كنند؟
موحدى زاده تأكيد كــرد: اين لايحه شــورا را از جايگاه 
خودش خارج مى كند. هر شهر و منطقه اى درآمد و شرايط 
ويژه اى دارد و نمى توان به صــورت متمركز يك قانون را 
براى همه شهرها درنظر گرفت. اميدواريم نمايندگان به 

عواقب كاهش اختيارات شــوراها توجه كنند، چون اين 
موضوع دامن گير آنان نيز خواهد شد.

وى همچنيــن به يــوم ا... 13آبــان به عنــوان يكى از 
مناسبت هاى تاريخى ايران اشــاره كرد و گفت : 13آبان 
روز بزرگى در تقويم تاريخى ايران است. اين روز آبستن 
3حادثه و واقعه بــزرگ تاريخى ايران اســت كه تبعيد 
بنيان گذار انقلاب اسلامى به تركيه يكى از اين وقايع است. 
اين اتفاق نيز به دليل اقدام اعتراضى رهبر انقلاب به قانون 
كاپيتولاسيون بود كه منجر به دستگيرى امام خمينى(ره) 

در شهر قم و تبعيد ايشان به تركيه شد.
وى افزود: اعتراض امــام(ره) به اين قانــون با محوريت 
جايگاه اســتقلال و آزادى خواهى مــردم ايران و اهتمام 
آن ها به اين موضوع ها بــود. امام خمينى(ره) اين قانون 
را تبعيض آميز و تحقيرآميز دانستند. در متن اين قانون 
آمده بود كه اگر فردى از افراد تبعه آمريكايى ساكن ايران 
مرتكب جرمى شود، مطابق اين قانون ايران اجازه محاكمه 
اين فرد را ندارد؛ بنابراين رســيدگى به جرم اين افراد در 
كشور خود آن فرد امكان پذير خواهد بود. طبعا هيچ كس 
در هيچ كشــورى اين قانون را قبول نمى كند. درنهايت 
اعتراض امام(ره) ســبب تبعيد ايشان شد كه اين مسئله 

14سال طول كشيد.
نايب رئيس شوراى شهر به روز دانش آموز به عنوان دومين 
مناسبت اين روز پرداخت و افزود: 13آبان57 دانش آموزان 
تهران با تعطيلى مدارس خود به جريان هاى انقلابى مدارس و 
دانشجويان معترض پيوستند. سيستم حاكم بر كشور طاقت 
اين اعتراض را نداشت و تعدادى از دانش آموزان را به شهادت 
رساند. آنچه مسلم است  اينكه خون پاك آن دانش آموزان در 

به ثمر رسيدن انقلاب مؤثر بوده است.

 مسئولان، حلقه وصل جوانان با آرمان های نظام

او به اين موضوع نيز تأكيد كرد كه اگر مسئولان به تمام 
اصول و آرمان ها پايبند باشند، به يقين پلى ميان مردم و 
به ويژه جوانان با اين آرمان هــا خواهند بود. اقداماتى كه 
برپايه افراط و تفريط يا اســتحاله كردن آرمان هاى نظام 
باشد به نوعى تهديد و گسست اجتماعى را منجر مى شود.
وى درباره ســومين اتفاق شــكل گرفته در 13آبان ماه 

كه تسخير سفارت آمريكا ســت، و اظهار كرد: آن زمان 
دانشجويان به موضوع دخالت آمريكا و بلوكه كردن اموال 
ايران اعتراض كردند و با ترتيــب دادن اقدامى اعتراضى 
به سمت ســفارت آمريكا رفتند تا اعتراض خود را به دنيا 
اعلام كنند. در جريان اين رويداد از ســوى طرف مقابل 

تيراندازى شد، اما پيرو آن گروگان گيرى اتفاق افتاد.
موحدى زاده افزود: 20مهر59 و پس از گذشــت يك سال 
از اين اتفاق، آمريكا تصميم به قطع رابطه سياسى با ايران 
گرفت؛ بنابراين ما نبوديم كه قطع رابطه كرديم آمريكا اين 
تصميم را گرفت. از همان زمــان، محاصره اقتصادى ايران 
شروع شــد و دارايى هاى ايران را بلوكه كردند و درپى آن 

مشكلاتى را براى نظام و مردم ما ايجاد كردند.
نايب رئيس شــوراى شــهر مشــهد يــادآور شــد: از 
آن واقعــه 13آبان، 40ســال گذشته اســت و اگر امروز 
تفســيرى داريم بايــد برپايه وضعيت و ظــرف زمانى و 
مكانى آن زمان صورت بگيرد. چيزى كه مســلم اســت 
اين اســت كه آمريكا با تحريم ها به آنچه كه مى خواهد

 نمى رسد.
وى به اين موضوع تأكيد كرد كه عمده فشــار تحريم ها 
زندگى مردم را هدف قرار داده است و از سوى ديگر اوضاع 
اقتصادى كشــور نيز نامناسب اســت كه اميدواريم اين 
وضعيت بهبود يابد. همچنين بخشى از اين رنج هايى كه 
مردم تحمل كردند متوجه مســئولان است كه با تدبير 

آن ها بايد برطرف شود.
موحدى زاده يادآور شد: ملت ايران در راه استقلال خود 
همه گونه تحريم را تحمل كرده اســت، اما تاب و تحمل 
زورگويى را ندارد. ما با آنان مذاكره كرديم و براى مذاكره 
برجام را انتخــاب كرديم، اما آنان براســاس منافع خود 

تصميم مى گيرند.
وى بر حفظ امنيت ملى كشور تأكيد كرد و ادامه داد: روابط 
خوب با كشورهاى همسايه ضرورى است؛ چراكه امنيت 
منطقه به معناى امنيت ماست؛ بنابراين نبايد حركاتى دور 

از عقل و منطق شكل بگيرد.
وى همچنين در ابتدا ى جلســه علنى  از شــهردارى و 
عملكرد مديريت شهرى در پذيرايى از زائران پياده دهه 

آخر ماه صفر تمجيد كرد. 

هفتاد و ششمين جلســه علنى پارلمان 
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شهرى مشهد با مصوباتى درباره افزايش ا
نرخ ســرويس مدارس، تصويب ضوابط 
طراحــى و جانمايى پاركينــگ و پاداش 
100ميليون تومانى براى حق الكشــف 

املاك و مستغلات شهردارى همراه بود.

 دومین تغییر در نرخ سرویس مدارس

به گزارش شــهرآرا، تغيير در نرخ سرويس مدارس، 
نخستين لايحه اى بود كه در جلسه روز گذشته شورا، 
به بحث و رأى اعضاى پارلمان شهرى مشهد گذاشته 
شــد؛ لايحه اى كه درباره الحاق يك تبصره به ماده 
واحده تعرفه بهاى خدمات سرويس مدارس مشهد 
در سال تحصيلى99–1398 بود. در اين زمينه رئيس 
كميسيون عمران و حمل ونقل شوراى شهر مشهد 
ضمن توضيحاتى اظهار كرد: نرخ سرويس مدارس 
از سوى كارگروه ماده18 (باحضور آموزش وپروش، 
انجمن اوليا و مربيان و تاكسى رانى) ارائه مى شود. 
درباره نرخ ســرويس مدارس براى سال تحصيلى 
جارى، در شهريورماه اين كارگروه پيشنهاد افزايش 
19درصدى را ارائه كرده بود كه به تصويب شوراى 

شهر رسيد.
مجتبى بهاروند ادامه داد: با اين حال مهرماه امسال 
رانندگان ســرويس مدارس، به نرخ مصوب كرايه 
سرويس مدارس اعتراض هايى داشتند و باتوجه به 
اين گله ها، درخواســت كرديم اين كارگروه دوباره 

تشكيل شود.
وى ادامه داد: باتشــكيل اين كارگروه امتيازاتى را 
براى رانندگان سرويس مدرسه درنظر گرفتيم. پيرو 
آن جلسه، در تاريخ 18مهر ماه، شهردارى لايحه اى 
را به شورا و كميسيون عمران ارسال كرد. باتوجه به 
اهميت اين موضوع و اينكه مدارس شروع به كاركرده 
بودند، كميسيون با فوريت اين موضوع را بررسى كرد 

و درنهايت 20مهرماه به تصويب رساند.
بهاروند در ادامه خاطرنشــان كرد: كميسيون اين 
لايحه را 20مهرماه به تصويب رساند، اما اين لايحه تا 
به امروز كه 13روز از آبان ماه گذشته در صحن علنى 
شورا مطرح نشده اســت و در اين رابطه اين انتقاد 

خودمانى را به هيئت رئيسه داريم.
يكى از اعضاى هيئت رئيســه نيز با تذكرى در اين 
زمينه اظهار كرد: طبق آيين نامه داخلى، زمانى كه 
قرار است لايحه اى ارائه شــود، فرصت كافى براى 
انجام كار كارشناسى در كارگروه ها و كميسيون ها 

درنظر گرفته شده است.
شهناز رمارم ادامه داد: در شهريور امسال براى نرخ 
ســرويس مدارس مصوبه اى داشــتيم و اكنون در 
مهرماه لايحه ديگرى براى افزايش نرخ ســرويس 
مدارس ارائه مى شــود. ارائه اين لايحه در شرايطى 
است كه از شهريور تا مهرماه تحولات فاحش و مهمى 
براى تغيير كرايه ســرويس مدارس شكل نگرفته، 
به نظر مى رسد  با ارائه اين لايحه بعد از مدتى كوتاه 
تحت تأثير اعتراض هاى رانندگان صورت گرفته است. 
به عبارت ديگر، براى اين لايحه، دوباره كار كارشناسى 
انجام نداده ايم كه براساس آن  اعلام كنيم اين لايحه 
و اقدامات آن كارشناسى شــده و متقن است. اين 
اتفاقات در شــرايطى شــكل مى گيرد كه در 3ماه 
تابستان براى بررسى نرخ مناسب سرويس مدارس 
فرصت داشــتيم. وى در ادامه بيان كرد: باتوجه به 
جمعيت دانش آموزى مشــهد، بيــش از 500هزار 
خانواده درگير اين مصوبات خواهند بود و ما نيز با اين 
مصوبه به يكباره نرخ سرويس مدارس را 10درصد 

گران تر مى كنيم.

بتول گندمــى، رئيس كميســيون برنامه و بودجه 
شــوراى شــهر نيــز گفــت: راننــدگان برخى از 
سرويس هاى مدارس، خدمات دهى را لغو كردند و 
تا مدتى خانواده ها به سرويس دهى اقدام مى كردند. 
اين اعتــراض فقط مربوط به تعــدادى از رانندگان 
نيســت و اوليا هم با افزايش قيمت مشكلى ندارند. 
مديران برخى مدارس نيز باوعده بازنگرى در قيمت 
سرويس مدارس، آن ها را براى  قبول سرويس مجاب 
كردند.در نهايت تبصره هاى ماده  و متن اين لايحه 
به تصويب اعضاى شــوراى شهر رسيد. در متن اين 
مصوبه آمده است: شــهردارى مشهد اجازه دارد در 
مسيرهاى پرترافيك سرويس مدارس، تا پايان آذرماه 
برحسب مورد و با درخواست مدير مدرسه و با تأييد 
اداره كل آموزش وپرورش خراسان رضوى و تصويب 
كارگروه مــاده18، حداكثر تا 10درصــد به كرايه 

مصوب سرويس مدارس اضافه كند.

 تصویب ضوابط طراحی و جانمایی پارکینگ

لايحه ضوابط و مقررات طراحى و جانمايى پاركينگ، 
يكى ديگر از دستوركارهاى روز گذشته شوراى شهر 
بود. رئيس كميسيون شهرسازى و معمارى شوراى 
شهردر توضيحاتى براى اين دســتوركار گفت: در 
شهردارى بيشترين پاسخ گويى ها از سوى 2هيئت 

فنى و هيئت پاركينگ انجام مى شود.
محمدهادى مهدى نيا افزود: در اين رابطه كميسيون 
شهرسازى و معمارى به دنبال ضابطه مندكردن اين 
2هيئت است تا تفســيرها و برخورد سليقه اى كم 
شود و پاسخ گويى براســاس ضوابط صورت گيرد. 
بر اين اساس شــيوه نامه طراحى و جانمايى فضاى 

پاركينگ ارائه شد.
اين دستوركار باتوجه به نظر مثبت اعضاى شوراى 

شهر مشهد و نبود مخالف به تصويب رسيد.
لغو بند2-2 بخش دوم شيوه نامه نحوه تأمين كسرى 
پاركينگ، ديگر دســتوركار شوراى شــهر بود كه 
اين دســتوركار نيز به تصويب اعضاى شورا رسيد. 
قبل از رأى گيرى، رئيس كميســيون شهرســازى 
و معمارى با بيان توضيحاتى براى اين دســتوركار  

گفت: شيوه نامه كســرى پاركينگ در شوراى قبل 
به تصويب رســيد، اما سازمان بازرســى به يكى از 
بندهاى اين شــيوه نامه اعتراض داشــت. اعتراض 
بازرسى كشــور به نوع روش تفويض و لحاظ نشدن 
نظر كميســيون ماده5، بود. به گفته آنان اين بند 
سبب فروش پاركينگ در واحدهاى جديد مى شد. 
در اين رابطه مكاتبات با بازرسى كشور صورت گرفت 

تا ابهام ها بررسى شود.

 چند برابر جرائم حذف، پارکینگ می سازیم

مهدى نيا افزود: از ســوى ديگر شــهردارى از سال 
قبل بخشــى از اين مصوبه را اجرايى نمى كرد و در 
شهردارى مناطق به ارباب رجوع پاسخ گويى نمى شد. 
باتوجه به اينكه اين بند از ســوى شهردارى ايجاد 
نمى شد و از طرفى بازرســى هم به آن ابهام داشت، 
موضوع لغو اين بند در كميســيون مشترك مطرح 
شد و اكنون به صحن علنى شوراى شهر مشهد ارائه 
شده است. احمد نوروزى، رئيس كميسيون اقتصادى 
شوراى شهر، نيز در توضيحاتى بيان كرد: متأسفانه 
به دليل اطلاع رسانى نادرست، شهردارى همواره به 
پاركينگ فروشى متهم است؛ درحالى كه شهردارى 
با احداث پاركينگ عمومى، چند برابر مبالغ جرائم 

حذف پاركينگ هزينه مى كند.

  پاداش ۱۰۰میلیونــی برای حق الکشــف املاک و

مستغلات شهرداری

نظريه كميسيون مشترك برنامه، بودجه، فناورى 
اطلاعات و منابع انســانى  و كميســيون حقوقى، 
املاك و قراردادها درباره «آيين نامه نحوه تشــويق 
يا حق الكشف املاك و مستغلات شهردارى مشهد» 

ديگر مصوبه روز گذشته شورا بود.
در اين رابطه رئيس كميسيون برنامه و بودجه شورا 
گفت: در بودجه سال98 ســازمان زمين و مسكن 
تبصره اى قرار داديم كه در اين رابطه شهردارى طى 
يك ماه آيين نامه تشــويق يا حق الكشف املاك و 
مستغلات شهردارى مشهد را ارائه كند. شهردارى 
پس از گذشت 4ماه اين آيين نامه را ارائه داد و بررسى 

آن در كميسيون هاى مشــترك انجام شد. هدف 
اين آيين نامه شناسايى و ثبت املاك و مستغلات، 
املاك بدون سابقه شهردارى، تكميل و سامان دهى 
بانك املاك مشهد و نيز فراهم كردن بستر و وحدت 
رويه درباره پرداخت حق الكشف املاك و مستغلات 
شناسايى شــده اســت. گندمى ادامه داد: تا پايان 
سال98 به شهردارى مشهد اجازه داده شد تا بانك 
املاك خود را به روز رسانى كند. بنابراين اجراى اين 
مصوبه (حق الكشف) از سال99 و مدت آن يك سال 
است و اگر شهردارى تقاضاى تمديد داشت، مى تواند 
درخواست تمديد ارائه كند. بنابراين اين مصوبه يك 
مصوبه دائمى نيست. او در ادامه اشاره اى به جدول 
حق الكشف داشت و افزود: تشويق هاى صورت گرفته 
براى كشف، براســاس ارزش املاك است. ملك تا 
300ميليون تومانى پاداش 5ميليون تومانى دارد و 
براى ملك 300تا يك ميليارد تومان، پنج دهم درصد 
ارزش ملك، پاداش لحاظ شده است. از يك ميليارد 
تا 5ميليارد تومان هم 25صدم ارزش پاداش درنظر 
گرفته شده است. سقف پاداش درنظر گرفته شده نيز 

100ميليون تومان است. 
همچنين رئيس كميسيون حقوقى شوراى شهر در 
حاشيه جلسه علنى روز گذشته به خبرنگار ما گفت: 
تاكنون 12 هزار ملك در مشهد داراى كد شناسايى 
شدند، اما برآورد مى شــود املاكى در مشهد وجود 
داشته باشد كه مالكى جزء شهردارى نداشته باشد..

 محســن حســينى پويا افزود:  در برخى از املاك، 
شهردارى با برخى از نهادها و دستگاه ها مناقشه بر سر 
مالكيت دارد كه در اين ارتباط نيز افرادى كه اسنادى 
مبنى بر مالكيت شهردارى ارائه دهند مشمول اين 

پاداش مى شود.

 تصویب اصلاح اساسنامه بازآفرینی شهرداری

 بررسى و تصويب اصلاح اساسنامه سازمان بازآفرينى 
شــهردارى، يكى ديگر از مصوبات شورا بود. در اين 
رابطه رئيس كميسيون برنامه و بودجه شوراى شهر 
توضيحاتى ارائه كرد و گفت: شوراى شهر سال قبل 
مصوبه اى براى اساسنامه سازمان بازآفرينى داشت 

و مقرر شد اين ســازمان تا پايان سال شكل بگيرد، 
ضمن اينكه تأكيد شــد هزينه هاى اين سازمان از 

محل بودجه ها و طرح ها تأمين شود.
بتول گندمى تصريح كرد: در ادامه اين اتفاق شكل 
گرفت و اين سازمان تشكيل شد، اما اساسنامه باوجود 
طى چند مرحله رفت وبرگشت به وزارت كشور، نهايى 
نشد. شهردارى اصلاح اساسنامه اين سازمان را در 
قالب لايحه اى پيشــنهاد داد. در بررســى هايى كه 
در كميسيون مشترك شوراى شهر مشهد صورت 
گرفت، تصميم بر آن شــد كه با اســتناد ماده111 
شهردارى ها كه به نوسازى بافت فرسوده تأكيد دارد، 

اساسنامه را اصلاح كنيم.
وى ادامه داد: از آنجا كه اين سازمان درحال فعاليت 
است و تكاليفى نيز از سوى شــورا براى انجام امور 
آن مصوب شده اســت، نظر كميسيون مشترك بر 
اين شد كه شهردارى مشــهد در يك بازه 45روزه 
براى اساسنامه سازمان بازآفرينى، دوباره از وزارت 
كشور تأييديه دريافت كند و نتيجه آن را به منظور 

تصميم گيرى مجدد به شوراى شهر ارائه كند.
رضا خواجه نائينى، معاون مالى و پشتيبانى شهردار  
مشهد، نيز در توضيحاتى با اعلام مخالفت شهردارى 
با اين دســتوركار گفت: اكنون در شــهرآرا همين 
مشكل رفت و برگشت و تأييدنشــدن اساسنامه را 
داريم، بنابراين پرداخت به افراد دچار مشكل مى شود.
درمقابل محمدحسين وديعى، نايب رئيس كميسيون 
اقتصادى شــورا، در موافقت با اين دستوركار اظهار 
كرد: يكى از انتقادهاى ما به مجموعه وزارت كشور 
اين اســت كه اعلام مى كنيم همواره بايد اقتضائات 
شــهر را باتوجه به شرايط آن شــهر درنظر بگيرند. 
باتوجه به اين موضوع تصميم بر آن شد كه نظرات 
خودمان را بيان كنيم و اگر وزارت كشــور مخالفت 

كرد، دوباره بررسى شود.

 از وزارت کشور گله داریم

نوروزى نيز به مخالفت معاون شهردار مشهد واكنش 
نشان داد و گفت: بايد به اين موضوع توجه كنيم كه 
در حاشيه مشهد بيش از يك ميليون و 200هزار نفر 

زندگى مى كنند كه اين جمعيت به تنهايى به اندازه 
جمعيت برخى از استان هاى كشور است، بنابراين 
نيازمند تصويب ساختارى متناسب باشرايط كنونى 
هستيم. به عنوان نمايندگان مردم به شدت از وزارت 
كشور گله داريم؛ متأسفانه وزارت كشور به جايگاه 
نمايندگان منتخب مردم توجه ندارد و ديكته خودش 
را مى نويســد؛ در اين ديكته هم نســخه شهرى با 
يك ميليون و 200هزار نفر حاشيه نشين، با شهرى 

كه فقط 100هزار نفر حاشيه نشين دارد يكى است.
محمدهادى مهدى نيا، رئيس كميسيون شهرسازى 
و معمارى شــورا نيز گفت: اين حق شوراســت كه 
براى مديريت شهر تصميم بگيرد و قطعا نمى توان 
نسخه اى براى كل كشــور ارائه كرد. مراودات مالى 
اين ســازمان بدون تأييد وزارت كشــور با مشكل 
روبه رو مى شــود، بنابراين پيشنهاد مى كنم به جاى 
اين اساسنامه، اساسنامه پيشنهادى  وزارت كشور 
را تأييد كنيم. بعد از آن شهردارى اصلاحات لازم و 

متناسب با مشهد را پيگيرى كند.
خواجه نائينــى، معاون شــهردار، نيز در پاســخ به 
اظهارات اعضاى شــوراى شــهر گفت: تا زمانى كه 
وزارت كشور اساسنامه را تأييد نكند، نمى توانيم در 
اين سازمان مديرعامل، معاون مالى و هيئت مديره 
داشته باشــيم و اين افراد وجود خارجى نخواهند 
داشت. درباره تصويب اساســنامه شوراى شهر نيز 
باتوجه به رايزنى هاى انجام شده، رويكرد و ديدگاه 
وزارت كشور براى تأييد اين اساسنامه مثبت نيست 

و موافقت نمى شود.
گندمى نيــز راه برون رفت را تصويب اساســنامه 
وزارت كشور اعلام كرد و گفت: با اين حال در فرايند 
نظر جمعى، حكم به اين شــد كه اساسنامه مدنظر 
شورا تصويب شــود و براى تأييد در وزارت كشور، با 
معاون وزير رايزنى شود.رئيس كميسيون برنامه و 
بودجه شوراى شهر مشــهد در واكنش به اظهارات 
معاون شهردار درباره شهرآرا گفت: متأسفانه اتفاق 
ناخوشايندى درباره شهرآرا رخ داد كه بخشى از آن 

سهل انگارى بوده است.

 وزارت کشور ۶ماه از سال درگیر انتخابات است

وى ادامه داد: وزارت كشور 6ماه از هرسال را درگير 
برگزارى انتخاباتى سالم است. همين مسئله سبب 
شده است كه مسائل شــهرها دستخوش انتخابات 
شود و مسئولان وزارت كشور دغدغه  مضاعفى براى 

مسائل شهردارى ها و دهيارى ها نداشته باشند.
گندمى افزود: از نظر من بايد همه شــهردارى  هاى 
كشور پيگير اين باشــند كه موضوع شهردارى ها و 
دهيارى ها از حوزه وزارت كشــور جدا شود. اكنون 
فقط 4كارشناس مسئول پاســخ گويى و رسيدگى 
به درخواست شهرها هستند و همين مسئله فرايند 

پاسخ گويى را كند مى كند.
رئيس كميسيون برنامه و بودجه شوراى شهر ادامه 
داد: اين سؤال وجود دارد كه چرا سيستم هاى نظارتى 
و قضايى به اين موضوع ها توجه ندارند يا اگر توجه 
دارند نوك پيكان خود را به سمت بى پناه ترين بخش 

اين جريان كه شهردارى هاست نشانه گرفته اند.
وى افزود: آقاى خواجه نائينى! شــورا به شهردارى 
تكليف كرده است كه سازمان بازآفرينى را راه اندازى 
كند. همچنين تكليف شــد كه لايحه بودجه رأى 
بياورد. اساسنامه اين سازمان به تصويب شوراى شهر 
مشهد رسيده است. نمى توان شهر را منتظر گذاشت 

و به مردم پاسخ گو نبود.
پس از اعلام نظرهاى موافــق و مخالف، رأى گيرى 

انجام شد و اين لايحه به تصويب رسيد. 

الزامات  توسعه يادگيرى
عضو هیئت رئیسه شورا  در نطق پیش از دستور خود سرفصل های تحقق شهر یادگیرنده  را تشریح  کرد 

تحديد اختيارات براى اداره شهرها
نايب رئيس شوراى شهر مشهد از لايحه ماليات بر ارزش افزوده انتقاد كرد

  دریچه   نطق پیش از دستور 

باتصویب شورای شهر صورت گرفت

افزايش نرخ سرويس مدارس در مسيرهاي پرترافيك
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